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Beklagelse 
 

I mange år har «misjonærbarnsaken» vært tema i og rundt Misjonssambandet. IRIS-
undersøkelsen i 2009 bidro til å gi forskningsbasert kunnskap om følgene av 
internatordningen. Undersøkelsen viste at selv om mange sitter igjen med gode 
opplevelser og erfaringer, er det også mange som opplevde tiden på internatene som 
vanskelig og som sitter igjen med vonde erfaringer. 

I forlengelsen av denne undersøkelsen ble det etablert ordninger for oppfølging av 
tidligere misjonærbarn som mange hadde nytte av. Misjonssambandet kom også, 
sammen med NMS, med en beklagelse der de erkjente ansvar for de ordningene man 
hadde hatt. 

Internatordningen som skilte foreldre og barn, ivaretok ikke barnas behov for omsorg og 
nærhet til foreldrene. Ofte vernet heller ikke systemet barna mot krenkelser eller 
overgrep.   

Misjonssambandet kom med en ny beklagelse til misjonærbarn i 2023. Der ble det blant 
annet sagt, spesifikt til foreldrene, at ordningen med internat og adskillelse var 
Misjonssambandet sitt ansvar.  

Misjonssambandet står ved beklagelsene fra 2009 og 2023. Vi erkjenner at våre 
internatordninger har påført misjonærbarna belastninger, og at for en betydelig gruppe 
har disse belastningene vært urimelig store. Vi vil også i denne sammenheng beklage 
dette. Vi erkjenner og beklager at Misjonssambandet som organisasjon ikke har maktet 
å følge opp på en måte som står i forhold til omfanget og alvoret. 

Vårt håp er at tiltakene som skisseres i handlingsplanen skal bidra til verdighet, 
tilgivelse og forsoning for alle involverte. 
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